
20240116 Inspraak Stichting DE STAD 16 januari 2024  
Plannen voor een groenere binnenstad – inbreng Anneke van Veen 
 
Voorstellen  
SCchCng DE STAD zet zich ruim 30 jaar in voor de kwaliteit van de architectuur en de 
openbare ruimte in Dordrecht. Wij doen dit door het organiseren van o.a discussieavonden, 
stadslabs, lezingen, excursies en films. We hebben veel aandacht ook voor de binnenstad en 
vergroening.  Relevante voorbeelden: De auto de boom en burgers, Terug naar de straat, 
maar ook avonden als Kansen voor de kade, Bouwen met groen, Otto Dickeplein van 
windgat naar waardige entree, Over bomen, Klimaat op straat en natuurlijk stadslab 
Spuikwartier en Spoorzone 
 
We horen keer op keer dat er behoefte is aan meer groen in de binnenstad. Ook de 
klimaatstresstesten tonen aan het belang van meer groen om met name hittestress te 
voorkomen. Van onze stadsdichter Swendeline Ersilia komt het signaal dat jongeren naast 
meer uitgaansmogelijkheden ook meer groen noemen als wens. 
Kortom goed nieuws dat de gemeente dit onderwerp aanpakt. 
 
We zijn blij te zijn gevraagd te reageren op het voorliggende plan. De plannen voor een 
groenere binnenstad. Wij reageren op het document van Planterra. 
Algemene reactie:  

• goed dat er aandacht komt voor een vergroeningsslag: voor klimaatadaptatie, 
biodiversiteit, gezondheid en vormgevings- en belevingskwaliteit. 

• goed dat dit ook aan bewoners is voorgelegd.  Betrokkenheid en kennis ophalen en 
delen is belangrijk.  

• benutten bewegend bos geweldig instrument voor snuffelen aan meer groen. 
  
Een aantal aandachtspunten: 

• Wij hebben wel behoefte aan een visie en niet aan het ad hoc aanpakken van 
plekken. Waarom niet het maken van een visiekaart? Er ligt nu een vergroeningskaart 
voor waarin geen keuzes worden gemaakt.  

• We missen een stedenbouwkundige visie gekoppeld aan klimaatadaptie, 
biodiversiteit, gezondheid en aantrekkelijkheid. Waarin ruimtelijke kwaliteit 
belangrijk is. Waarin de aan te pakken plekken zich ook tot elkaar verhouden. 
Aansluitend op het bestaande groen. Gebaseerd ook op looproutes die er zijn, van A 
naar B ipv leuke rondjes…Bv vanaf de veersteigers naar de binnenstad. Waarbij ook 
woonbuurten worden bezien. 

• Vragen die moeten worden behandeld zijn: Wat past bij de uitstraling en 
architectonische kwaliteit van de oude binnenstad? Hoe werken we aan structuren 
ipv aan snippers? Hoe maken we de stad mooier, gezonder en aantrekkelijker? 

• Heel belangrijk: het koesteren van bestaand groen en bomen. Er is nu te weinig 
budget voor goed bomenbeheer. Dat betekent kapitaalvernietiging en is destructief 
voor de stad. Hoe kan het zijn dat de rode beuk bij Studio DEWITT kennelijk langzaam 
maar zeker vanwege een slechte standplaats zo slecht is geworden dat hij moest 
worden gerooid? Volgende week spreekt u over het bomenplan. Ik hoop dat u een 
motie gaat indienen om het collegevoorstel naar onderhoudsniveau A te brengen.  
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• Omwille van de gewenste toename van de biodiversiteitswaarde is aandacht voor 
bestaande en gewenste ecosystemen nodig, ipv aanplanten van plukjes inheems 
groen in een plantenbak. 

• Wij vinden betrokkenheid van bewoners onmisbaar. Om bouwstenen en kennis op te 
halen voor een goed plan. Definitieve uitwerkingen maken vraagt om expertise. 
Expertise rond vormgevingkwaliteit, stedenbouwkundige structuren, effecten 
maatregelen in tegengaan hittestress, droogte en wateroverlast.  Daarnaast gaan we 
voor meer biodiversiteit en het maken van ecosystemen. Integraal moeten deze 
doelen worden aangevlogen, met de input van bewoners. 

• Wij zien kansen voor gevelgroen op plekken die te lelijk zijn (bv entree P 
drievriendenhof).    Wij vragen aandacht voor het toepassen van het juiste sorCment 
groen, jaarrond aantrekkelijk. En wij willen we de overweging meegeven om direct de 
koppeling binnenstad/ station mee te nemen.  

 
 
Conclusie: het voorliggende document is een waardevolle eerste stap, waaraan echter de 
experCse rond de ruimtelijke kwaliteit en belevingswaarde moet worden toegevoegd. Wij 
vragen om een visiedocument met daarin oa een duidelijke prioritering en samenhang.  
Wij rekenen op een krachtdadig vervolg. Om zo, stap voor stap, experts samen met de 
bewoners,   te werken aan een aantrekkelijke, gezonde binnenstad. Waarbij middels een 
groen parelsnoer, fraaie pleinen en aantrekkelijke kades de binnenstad zich op haar best kan 
gaan tonen. Aantrekkelijk voor mens, plant en dier. 
Levendig, lee^aar en veilig, voor nu en straks.  
 
Samen maken we de stad. Wij gaan ervoor. Dank voor uw aandacht.  
 
 


